
 PROTOKÓŁ NR VI/19 
zwyczajnej sesji Rady Gminy Leoncin, która odbyła się dnia 15 lutego 2019 r. w Sali Świetlicy 

Wiejskiej (dawny GOK) w Leoncinie w godz. 9.00 – 10.00 
Ustawowa liczba Radnych – 15 
Radnych obecnych na sesji – 14 

Udział Sołtysów i Gości zaproszonych 
Nieobecna – Ewa Gruszka 

 
 

Porządek obrad: 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
2. Przyjęcie porządku dziennego obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z V-zwyczajnej sesji Rady Gminy.  
4. Informacja z działalności Wójta Gminy w okresie międzysesyjnym. 
5. Opinia Komisji stałych do uchwał przedkładanych do uchwalenia. 
6. Uchwała w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Leoncin na 2019 rok 
7. Uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Leoncin na lata 2019-

2029.  
8. Uchwała w sprawie zamiaru przekształcenia Szkoły Podstawowej im. Powstańców 

Styczniowych w Górkach w filię Szkoły Podstawowej im. Jana Pawła II w Leoncinie 
9. Uchwała w sprawie  zabezpieczenia środków finansowych jako wkładu własnego, na realizację 

projektu pn. „Usuwanie i unieszkodliwianie wyrobów zawierających azbest z terenu Gminy 
Leoncin” wnioskowanego przez Gminę Leoncin do współfinansowania, w ramach Programu 
WFOŚ i GW „Usuwanie i unieszkodliwianie azbestu na terenie województwa mazowieckiego”. 

10. Informacja Radnej Powiatu o działaniach podejmowanych przez Radę Powiatu. 
11. Interpelacje i zapytania.  
12. Wolne głosy i wnioski.  
13. Sprawy organizacyjne i bieżące. 
14. Zakończenie obrad.  

Do punktu 1 
 

Sesję otworzył i poprowadził Przewodniczący Rady Gminy Pan Arkadiusz Kiełbasiński, który 
przywitał zebranych i stwierdził quorum do podjęcia prawomocnych uchwał.  
 

Do punktu 2 
 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Arkadiusz Kiełbasiński odczytał porządek obrad.  
Za przyjęciem proponowanego porządku obrad głosowano jednogłośnie 14 głosami ,,za”, przy 

braku głosów ,,przeciw” i braku głosów ,, wstrzymujących się”. 
 

Do punktu 3 
 

Pan Przewodniczący Arkadiusz Kiełbasiński zaproponował przyjęcie i wyłożenie do wglądu protokołów 
z V-zwyczajnej sesji Rady Gminy.  

Za przyjęciem protokołów głosowano jednogłośnie 14 głosami ,,za”, przy braku głosów 
,,przeciw” i braku głosów ,,wstrzymujących się”.  

 
Do punktu 4 

Pan Wójt Adam Mirosław Krawczak - ,, Proszę Państwa w ostatnim okresie przede wszystkim 
pracowaliśmy nad projekcie e-urząd rozstrzygaliśmy tą największą część przetargu  największy  przetarg 
z tego projektu. Mieliśmy rozprawę w KIO, ponieważ dwie firmy które wystartowały sprzeczały się co 



do rozstrzygnięcia. Rozstrzygnięcie w KIO jest dla nas korzystne czyli została ta firma, która została 
wybrana i KIO stwierdziło że zgodnie z procedurami przeprowadziliśmy postępowanie przetargowe. 
Pozostaje w tej chwili w tymże projekcie dwie rzeczy niektóre z  gmin partnerów naszych w pewnym 
momencie co kilkakrotnie powtarzałem otworzyły sobie koncert życzeń związany z tym że projektem  
i wyszło, że te właśnie Gminy w tej chwili muszą zwiększyć środki do tego żebyśmy mogli podpisać 
umowy, ponieważ przetarg był na wszystkie Gminy ale z poszczególnymi pozycjami i tak w tych  
gminach zabrakło pieniędzy i z nimi  się kontaktowaliśmy niestety nie możemy się z Babicami 
skontaktować od 2 dni. Mam nadzieję że podejmą taką uchwałę w Babicach brakuje 200 tysięcy  
a 100 tyś w Zakroczymiu i oni muszą z własnych środków dołożyć i tak się umawialiśmy w momencie 
gdy rozpoczynaliśmy pracę i to trwało wiecie Państwo bardzo długo jeżeli chodzi o Zakroczym to tam 
pozostali  wszyscy ludzie ci sami natomiast Babicach zarówno wójt jak i informatycy się pozmieniali  
i tu mamy problem i mam nadzieję że do umów które z poprzednimi władzami zawieraliśmy oni się 
dostosują w przypadku naszej gminy mamy oszczędności część z poprzedniego projektu czyli dostawa 
urządzeń. Już urządzenia  wszystkie są  u nas natomiast bez sieci bez konfiguracji z innymi urządzeniami 
nie da się tego uruchomić. Mam nadzieję, że na dniach te Gminy którym brakuje pieniędzy podejmą 
uchwały, ponieważ  jest wyżej kosztorys ofertowy dołożą i podpiszemy aneksy do umowy związane z 
dofinansowania tego projektu z kwestią dofinansowania. Projekt kanalizacji cały czas jesteśmy na etapie 
rozliczeń pożyczki w Narodowym Funduszu ochrony środowiska jak i dotacji refundacji kosztów. Mam 
nadzieję że wszystko się uda mamy kilka problemów. Mamy problem z ulicą Widną  i to jak gdyby jest 
podstawowy problem, ponieważ w pewnym momencie na ulicy widnej jak Państwo sobie przypominają 
wykupowaliśmy działki i tam przede wszystkim chodzi o kwestie odtworzenia dróg. W momencie 
projektowania te działki jeszcze były własnością prywatną i my je później wykupiliśmy. Zgodnie z 
planem przestrzennego zagospodarowania tam mamy rozbieżności co do kwestii utworzenia druk. Mam 
nadzieję że się z tym uporamy. Rozpoczynamy również realizację projektów dwóch grantów które 
otrzymaliśmy. Za chwilę na naszych stronach internetowych pojawią się wnioski naboru mieszkańców 
do szkoleń 280 mieszkańców do przeszkolenia informatycznego i dwóch liderów najprawdopodobniej 
po raz drugi grant, który jest przede wszystkim kierowany do skierowane na agroturystykę i też za chwilę 
zaczniemy realizować i chcielibyśmy już przygotować zapytanie ofertowe związane z prowadzeniem 
tychże wniosków. Myślę że na tą chwilę wszystko dziękuję bardzo.” 

 
Do punktu 5 

 
Pan Przewodniczący Arkadiusz Kiełbasiński  odczytał opinię komisji stałych. /Opinia w załączeniu/. 
 

Do punktu 6 
 

Uchwała w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Leoncin na 2019rok 
Pan Przewodniczący Arkadiusz Kiełbasiński - odczytała uchwałę. 

Głosowanie imienne. /w załączeniu/ 
Za przyjęciem uchwały głosowano 14 głosami ,, za”, przy braku głosów ,,przeciw” i braku 

głosów ,,wstrzymujących się”. /głosowanie imienne w załączeniu/ 
Uchwała Nr VI/49/19   /w załączeniu/. 

 
Do punktu 7 

 
Uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Leoncin na lata 2019-2029.  

Pan Przewodniczący Arkadiusz Kiełbasiński odczytał uchwałę. 
Głosowanie imienne. /w załączeniu/ 

Za przyjęciem uchwały głosowano 14 głosami ,, za”, przy braku głosów ,,przeciw” i braku 
głosów ,,wstrzymujących się”. /głosowanie imienne w załączeniu/ 

Uchwała Nr VI/50/19   /w załączeniu/. 



Do punktu 8 
 

Radna Pani Malgorzata Pelczarska-„ Zanim podejmiemy tą uchwałę chciałabym jeszcze abyśmy  
jako radni. Tak dzisiaj podejmujemy tą uchwale mówię o tym  kalendarzu  następny termin który dzisiaj 
podejmujemy uchwałę o zamiarze przekształcenia szkoły następny termin, który będzie do podjęcia 
uchwały o przekształceniu jeśli będzie pozytywna opinia kuratorium tak to jest końcówka kwietnia. 
Proszę Państwa jak wszyscy mówiliśmy i wczoraj dużo i wcześniej takie przekształcenie ma przynieść 
korzyści oczekiwane, korzyści finansowe ale to nie jest najważniejszy aspekt tej całej sprawy 
najważniejsze są dzieci najważniejsi są rodzice. Moja dzisiaj gorąca prośba Panie Przewodniczący aby 
do 15 marca dyrektor szkoły w Leoncinie przedstawił komisji stosownej która zajmuje się też tematyka 
oświaty arkusz organizacyjny szkoły. Byśmy zobaczyli tam jaką poszerzoną ofertę edukacyjną dla dzieci 
wszystkich, które są w tej szkole zaproponuję dyrektor szkoły czy włączenie dzieci z Górek nie 
spowoduje dodatkowego podziału na grupy bo określona liczebność uczniów w klasie powoduje podział 
na takich przedmiotach jak informatyka, język angielski, wychowanie fizyczne i w jaki sposób dyrektor 
szkoły w Leoncinie przyjmie do pracy nauczycieli ze szkoły z Górek bo robiąc taką organizację dyrektor 
szkoły jest w stanie przynajmniej większą część tych nauczycieli zagospodarować żebyśmy my jako 
Radni mieli taką informację. To jest moja taka gorąca prośba bo uważam, że tak jak już wcześniej 
mówiłam to my podejmujemy taką uchwałę i chciałabym żebyśmy my jako radni do pilnowali tego  aby 
te dzieci które przejdą do Leoncina myślę o tych dzieciach w klasach starszych aby miały dużo lepsze 
warunki do nauki niż miały w szkole w Górkach. Panie Wójcie mam jeszcze jedno pytanie czy gmina 
Leoncin czy jakakolwiek szkoła w gminie Leoncin występowała o programy z Ministerstwa oświaty. 
Takie programy jak dopłata do biblioteki ja nie mówię o subwencji ja mówię o programie rządowym na 
rozwój czytelnictwa czy złożyliśmy takie wnioski.” 

 Pan Wójt- „Jest co roku i uzyskaliśmy w ubiegłym roku też.”  
Pani Małgorzata Pelczarska –„I w której szkole ten program jest realizowany.” 
Pan Wójt-„ W Głusku i w Leoncinie to jest po 18000 zł na szkołę.” 
Pani Małgorzata Pelczarska-„ I kolejny program aktywna tablica czy występowała gmina o te 

programy.” 
Pan Wójt-„ Z projektów unijnych we wszystkich szkołach mamy.” 
Pani Małgorzata Pelczarska- „Ja nie mówię o projektach unijnych, o projekcie  aktywne tablice 
Pan Wójt- „Ale tak jak mówię wszystkie mają wystarczającą liczbę tablic związane to było z 

pozyskiwaniem środków z Funduszy Unijnych.” 
Pani Małgorzata Pelczarskiej- „W każdej klasie mamy tablicę interaktywną.” 
Pan Wójt- „Tak wydaje mi się, że tak nie mam takiego zapotrzebowanie nie zgłaszają dyrektorzy 

bo był nawet problem z umieszczeniem ich umieszczenie w momencie gdy mieliśmy ten projekt.” 
Pani Małgorzata Pelczarska-„ Dobrze w takim razie jeszcze raz powtórzę swoją prośbę żebyśmy  

jako radni do15 marca otrzymali taki projekt arkusza organizacyjnego szkoły w Leoncinie, ponieważ 
termin już organizacji  szkoły na przyszły rok to jest właśnie miesiąc marzec i wtedy będziemy jako rada 
mogli zapoznać się z takim projektem arkusza dziękuję.” 

Pan Wójt- „Wstępny projekt taki jak pani dyrektor przedstawiła w szkole w Górkach tak, bo ja 
myślę że trudno jest ten do 15 marca.” 

Pani Małgorzata Pelczarska-„ Nie jest trudno Panie Wójcie bo ja do 15 marca taki arkusz 
przygotować mam i muszę wiedzieć jak na 99% będzie wyglądała organizacja szkoły. Arkusz który  
z małymi poprawkami później myślę, że po naszym poprawkach będzie przedstawiony przez dyrektora 
do kuratorium i do organu prowadzącego dziękuję.” 

Pan Wójt- „Od ubiegłego roku jest tak że najpierw arkusz organizacyjny zatwierdza kuratorium  
później dopiero trafi do nas ale dobrze. Przedstawimy to panu dyrektorowi. Ja chciałem również 
powiedzieć że mamy wnioski mamy programy w których jest opieka psychologiczno-pedagogiczna dla 
uczniów i tak co drugi rok bo taka chyba jest zasada dostajemy środki włącznie z wyjazdami z wyjazdem 
kolonijnym i tam również z opieką psychologiczno- pedagogiczną i w tym roku wymyśliliśmy sobie że 
jeżeli taka  sytuacja będzie to chcielibyśmy żeby wszystkie dzieci, które będą zmieniały szkołę znaczy 



większość dzieci które będą zmieniały szkołę objąć tym programem i tylko ich tak i powiedzmy tylko 
jak gdyby w ramach integracji one wyjechałyby i tam przez 14 dni byłyby pod opieką pedagogiczno-
psychologiczna  objęte to jest możliwe ten wniosek jest złożony i mam nadzieję że dostaniemy 
pieniądze. Tak jak mówię statystycznie co drugi rok dostajemy takie pieniądze i co drugi rok określona 
grupa dzieci wyjeżdża to jest kwestia później ustalenia regulaminu i naboru. Myślę że moglibyśmy tak 
zrobić żeby dzieci które zmieniają szkołę  w tym okresie wakacyjnym były również objęte nad tym 
myślimy.” 

Pani Małgorzata Pelczarska-„ Myślę że to jest bardzo dobry pomysł  i bym poprosiła żeby też do 
tego arkusza dołączyć różnego rodzaju działania, które będą skierowane do tak jak Pan Wójt powiedział 
do integracji uczniów ale to mają się integrować z uczniami ze szkoły w Leoncinie a nie sami ze sobą. 
Mówię bardzo bym prosiła o takie dokumenty i żebyśmy my jako radni i żeby później komisja, która 
zajmuje się sprawami oświaty taki arkusz przeanalizowała.” 

Pan  Wójt- „Jest to wyjazd, który zorganizowany z naszym wyjazdem kolonijnym to samo 
miejsce  z tym że tutaj mamy płatne wyjazdy dzieci rolników z dofinansowaniem KRUS i do tego zawsze 
dokładamy wyjazd dzieci tych 12, 15  osób do tego wyjazdu przy tych poprzednich rozwiązaniach. Więc 
oczywiście mogą nie trafić na dzieci które są w tej samej klasie ale dzieci z naszego terenu trafią na 
pewno bo to jest jeden wyjazd.” 

Pani Małgorzata Pelczarska- „Jest jeszcze miesiąc więc to jest duży czas żeby Pan Dyrektor taki 
projekt arkusza przygotował dziękuję.” 

Pan Arkadiusz Kiełbasiński-„ Proszę Państwa jest ta uchwała intencyjna wyraźnie przeczytałem 
z zamiarem przekształcenia. Będziemy myśleli nad tym żeby przypadkiem nie było coś źle zrobione 
żeby to nie było ze szkodą dla uczniów.” 

Radna Pani Iwona Zagórska –„Panie Wójcie Wczoraj byli ci Państwo z tego stowarzyszenia i ja 
bym chciała oficjalnie usłyszeć tą informacje bo miał Pan sprawdzić czy my możemy ewentualnie 
dofinansować to stowarzyszenie żebyśmy mieli taką świadomość że wszystko wykorzystaliśmy 
wszystkie możliwości jakie nam tutaj do głowy przychodziły po kolei.” 

Pan Wójt proszę państwa kwestie dofinansowania szkoły Radni wiedzą Państwo pozostali nie 
uczestniczący w naszych spotkaniach może ja krótko przybliżę. Stowarzyszenie przyjaciół szkół 
katolickich 100- kilkanaście szkół w Polsce prowadzi. My byliśmy na zarządzie tego stowarzyszenia. 
Przedstawiliśmy wszystkie dane dotyczące szkoły perspektywy dzieci urodzonych tymże okręgu 
obwodzie szkolnym jak również nasze wydatki na oświatę i ponieważ przekazując ewentualnie 
przekazując szkołę do stowarzyszeniu płacilibyśmy tak jak jest to przyjęte przy okazji przedszkoli 
średnią na ucznia z naszej gminy ta średnia to jest 9800 w przybliżeniu powiedzmy 10 000 więc 
zobowiązani bylibyśmy zapłacić stowarzyszeniu 200 000 zł  powiedzmy jeżeli będzie 20 dzieci w 
klasach 0-8 plus dzieci przedszkolne 780 zł przedszkolach. Wczoraj była  Pani prezes i Pani wiceprezes 
stowarzyszenia po długich obliczeniach nawet przy założeniu bo to jest możliwe żebyśmy sami 
utrzymywali budynek szkoły  brakuje na wynagrodzenia, które są trochę inaczej liczone ponieważ 
Stowarzyszenie nie obowiązuje karta nauczyciela. Nauczyciele byliby zatrudnieni na podstawie umów 
o pracę Kodeksu pracy z wynagrodzeniem takim za  stawki godzinowe takie jakie jest obowiązująca tam 
jest zwiększone pensum. W każdym bądź razie problem powstał, ponieważ brakuje nam na 
wynagrodzenie pewnie jeżeli by wystarczyło tych pieniędzy na wynagrodzenia to stowarzyszenie by 
rozmawiało z nami dalej i chciałoby rozmawiać i nie byłoby problemu. Propozycja żeby w jakiś sposób 
inny dofinansować Stowarzyszenie ale niestety co szukaliśmy i po konsultacjach i zaraz tutaj Pan 
mecenas powie nie mamy takiej prawnej możliwości żadnej żebyśmy mogli to dofinansować. To 
finansować jeszcze dodatkowo poza średnią, która tutaj obowiązuje w związku z tym tam brakuje 
pieniędzy również w ich przelicznikach według stowarzyszenia brakuje pieniędzy na wynagrodzenia i 
prosta sprawa, że nie możemy w żaden inny sposób nie możemy ich dofinansować. Ja też wczoraj z 
Panią wiceprezesem byłem na wizji lokalnej.... bo projekty szkoły jest z kilku projektów które wtedy 
były budowane takie szkoły. My jadąc mieliśmy wtedy projekt budynku zdjęcia wszystkie rzuty więc 
oni to wszystko widzieli pomijając utrzymanie budynku, które byśmy na siebie wzięli do pozostałych 
kosztów nie możemy wziąć nie możemy wziąć kosztów wynagrodzenia pracowników w związku z tym 



ta wersja gdyby odpadła. Pani Prezes wczoraj mówiła brakuje około 11 dzieci tam uczących się w tej 
szkole a żeby można było zbilansować koszty wynagrodzeń więc musieliśmy to zostawić jak na 
początku ponieważ tylko z tejże racji że nie mamy prawa i możliwości  przekazywanie dodatkowych 
pieniędzy  stowarzyszeniu.” 

Pan Radca Jacek Nieścior-  „Panie Przewodniczący szanowni Państwo ja nie uczestniczyłem 
wczoraj na  spotkaniu ale ze swojego doświadczenia i praktyki  w innych samorządach to myślałem, że 
jak toczą się te rozmowę to stowarzyszenie jest przygotowane finansowo do prowadzenia tejże szkoły i 
finansowania jej tak jak Pan Wójt powiedział w tej chwili nie mamy narzędzi prawnych oprócz 
przygotowania budynku i znalezienie jakiś rozwiązań prawnych na utrzymanie tego budynku w stanie 
przygotowania do prowadzenia tego, że byśmy mogli w jakiejś formie nie wiem w oparciu o ustawę o 
finansach publicznych znaleźć w budżecie środki żeby przekazać  na wynagrodzenie tych nauczycieli. 
A więc to co Pan Wójt powiedział mogę tylko potwierdzić.” 

Arkadiusz Kiełbasiński –„Dziękuję. Proszę Państwa tak jak w tytule uchwała w sprawie zamiaru 
przekształcenia póki co międzyczasie dyskutujemy rozmawiamy na temat fundacji stowarzyszenia tak 
jak w każdej innej formy ale tak jak mówię to jest tylko i wyłącznie  intencyjna uchwała póki co i dalej 
nad tym pracujemy. Bardzo proszę Panie Wójcie.” 

Pan Wójt- Proszę Państwa po raz który muszę powiedzieć to że to nie jest wcale łatwa decyzja 
dla rady przede wszystkim i dla nas wszystkich. Kwestie finansowe są bezlitosne, finanse są bezlitosne 
teraz pozostawienie dla nas i ja już to wczoraj mówiłem i przy spotkaniu z rodzicami w szkole. Dla nas 
najważniejszą rzeczą jest na tą chwilę żebyśmy robili wszystko żeby ten budynek sam budynek te 
pomieszczenia żeby zostało utrzymywane w takim stanie żebyśmy nie musieli wracać do czasów 
budynku szkoły w Nowinach czy budynku po posterunku policji. Raz opuszczony budynek zostawiony 
sobie jego jest dużo trudniej później przywrócić do stanu  funkcjonalności nie mówiąc o tym że trzeba 
mieć pomysł na jego wykorzystanie w tej chwili jest taka sytuacja o której również rozmawialiśmy, że 
część z tego budynku przy pozostawieniu  klasy 0-3 część budynku byłaby wynajmowana i dzierżawiona 
przez fundację, stowarzyszenie które by prowadziło warsztaty terapii zajęciowej. W zasadzie jedyne na 
terenie powiatu Nowodworskiego powstały jest jeszcze jedno w Nowym Dworze ale jest przepełnione. 
Są na to pieniądze Starostwo da na to pieniądze jest to pierwszy punkt rozpatrywania. Oni czekają na 
ruch nasz jeżeli my będziemy zgodni co do tego że będą mogli tam działać to jest to pierwsze 
rozwiązanie dotyczące tychże  warsztatów terapii zajęciowych na funkcjonowanie tam. To jest jak gdyby 
na tą chwilę również szansa dla tego żeby ten budynek funkcjonował. Ja również nawet wczoraj na tym 
spotkaniu jeden z nauczycieli ze szkoły w Górkach zaproponował warsztaty socjotechniczne i 
wieczorem jeszcze do mnie dzwonił, że Stowarzyszenie które prowadzi takie warsztaty byłoby również 
zainteresowane więc mamy w tym momencie kiedy ten budynek funkcjonuje mamy te możliwości 
zagospodarowania go od razu od ręki to ta propozycja była wczoraj. Myślę że będziemy się również 
spotykali z tym że stowarzyszeniem ono jest gdzieś tam z Łomianek w każdym bądź razie są to 
rozwiązania dotyczące funkcjonowania budynku  tu musimy się również skupić nie możemy  pozwolić 
na to żeby budynek został i  tak pozostawiony w związku z tym jest również szansa na rozpoczęcie 
innych form w tym budynku które by było szansą dla ratowania tego. Oczywiście koszty w tym roku 
2019 to prawdopodobnie licząc w jakikolwiek sposób to koszty będą większe niż byśmy prowadzili 
klasy 0-8 my musimy liczyć w skali perspektywie lat i mam nadzieję że to nam się wszystko uda i że 
będzie to funkcjonowało sprawnie. Również podtrzymujemy i wczoraj również my i Państwo Radni 
rozmawialiśmy że podtrzymywalibyśmy to wszystko o czym mówiliśmy czyli o transporcie o 
transporcie między Górkami a Leoncinem i zapewnieniem tych kursów które są PKS-u na terenie 
Dąbrowy i Górek to też są również dla nas koszty ale zdajemy sobie z tego sprawę i Państwo Radni 
zdaję sobie z tego sprawę i z tego się również nie wycofujemy dziękuję.” 

Pan Arkadiusz Kiełbasiński  odczytał opinię ze związków./w załączeniu/ 
 Uchwała w sprawie zamiaru przekształcenia Szkoły Podstawowej im. Powstańców 
Styczniowych w Górkach w filię Szkoły Podstawowej im. Jana Pawła II w Leoncinie 
Pan Przewodniczący Arkadiusz Kiełbasiński odczytał uchwałę. 
Głosowanie imienne. /w załączeniu/ 



Za przyjęciem uchwały głosowano 12 głosami ,, za”, przy 2 głosach ,,przeciw” i braku głosów 
,,wstrzymujących się”. /głosowanie imienne w załączeniu/ 

Uchwała Nr VI/50/19   /w załączeniu/. 
 

Do punktu 9 
 

 Uchwała w sprawie  zabezpieczenia środków finansowych jako wkładu własnego, na realizację 
projektu pn. „Usuwanie i unieszkodliwianie wyrobów zawierających azbest z terenu Gminy Leoncin” 
wnioskowanego przez Gminę Leoncin do współfinansowania, w ramach Programu WFOŚ i GW 
„Usuwanie i unieszkodliwianie azbestu na terenie województwa mazowieckiego”. 
 Radny Pan Marek Rzeźnik zwrócił uwagę że jest błąd daty w uchwale 2018 powinno być 2019 
zostało poprawione. 
Pan Przewodniczący Arkadiusz Kiełbasiński odczytał uchwałę. 
Głosowanie imienne. /w załączeniu/ 

Za przyjęciem uchwały głosowano 14 głosami ,, za”, przy braku głosów ,,przeciw” i braku 
głosów ,,wstrzymujących się”. /głosowanie imienne w załączeniu/ 

Uchwała Nr VI/50/19   /w załączeniu/. 
 

Do punktu 10 
 

Nieobecna Radna Powiatu Pani Elżbieta Kapałka  
 

Do punktu 11 
 
Interpelacje i zapytania. Brak 

Do punktu 12 
 
Wolne głosy i wnioski.  
 Pan Przewodniczący Arkadiusz Kiełbasiński udzielił głosu mieszkańcowi Górek.  
 Dzień dobry państwu Droziński Jerzy –„Proszę Państwa ze względu na ogólną sytuację jaka 
powstała na naszym terenie złożyliśmy wniosek do gminy o zaskarżenie, ponieważ to jest przyczyną co 
się u nas teraz dzieje zaskarżenie uchwały z 75 roku. W 2004 roku została podtrzymana o wykupach i 
również ustawy która mówi o tak zwanym prawie o wykupie przez KPN i opiniowanie różnego rodzaju 
stawiania budynków przez konstytucje i ochronę środowiska. Myślę że gmina to wykona bo my 
mieliśmy to zrobić ale mamy was Państwo więc prosimy aby to nastąpiło. Dziwię się że od 90 lat tego 
nikt nie zrobił. Izabelin jest wyłączony z tej uchwały z tych przepisów i my też chcemy być wyłączeni 
bo jak wszyscy to i babcia też. Proszę Państwa ja mam tutaj jeszcze troszeczkę do wyjaśnienie jedną 
sprawę. Otóż proszę Państwa zwróciliśmy się do gminy z wnioskiem o to aby gmina za interweniowała 
do elektrowni o utylizację czy przeniesienie tych linii przy drogach przy drodze powiatowej... bo to nie 
jest taka prosta sprawa i żeby była jakaś interwencja w tym zakładzie, ponieważ my często tam nie 
mamy prądu. No tutaj dostaliśmy pismo od gminy że gmina jak to się mówi nie jest kompetentna w tych 
sprawa. No tutaj chyba nastąpiło jakieś nieporozumienie, ponieważ nie zrozumieliście naszego  pisma. 
Prosimy o interwencję nie o to żeby gmina przynosiła te słupy tylko o interwencję. Chcieliśmy jechać z 
tym do wojewody złożyć ogólne pismo może wojewoda byłby kompetentny w tych sprawach... i też 
proszę Państwa złożymy pismo odnośnie wód polskich żeby gmina też zainterweniowała żeby te kanały 
były pogłębiane i czyszczone. Ponieważ od 2017 roku nie są ruszone nie chcemy pływać bo różne są 
sytuacje i też złożymy taki wniosek. Również o drogę powiatową my dostaliśmy odpowiedź z elektrowni 
związku tych linii że oni nie mogą przenieść tych linii bo też pisaliśmy że oni nie mogą przenieść tych 
linii, ponieważ ta droga nie ma statusu drogi powiatowej i nie leży w planach geodezyjnych. Związku z 
tym jeżeli jest taki bałagan to myślę że może ta droga należy do gminy jeżeli będzie należeć do gminy 
to będziemy się domagać żeby to gmina tą drogę naprawiła. Proszę Państwa my jeszcze złożymy wnioski 



o jedną rzecz złożymy wnioski aby gmina udostępniła nam informacje. Ile jest gmina zadłużona tutaj na 
tym terenie również o informację jakie będą przeprowadzane inwestycje na terenie gminy i również o 
zarobkach Państwa tutaj gminy Radnych i Pana Wójta mamy do tego prawo artykuł Konstytucji 61  
o czym nas informuję. Związku z tym jeszcze raz mówię proszę Państwa, że tereny od 90 lat są 
zaniedbane. Przyczyną na skutek tejże szkoły. Szkoła jest zaniedbana nikt nic nie zrobił żeby ludzi tam 
przyciągnąć a nie żeby te tereny zamykać w związku z tym proszę Państwa my zrobimy wszystko, 
wszystko aby gmina wywiązała się z obowiązków jakieś przeznaczenie tam w środku. W związku z tym 
będziemy jeździć wszędzie i pisać dlatego, że gmina nic nie zrobiła od 90 lat nie mówię teraz. Ani żaden 
wójt ani żaden radny nic nie zrobił po prostu chcecie zamykać te tereny a my się nie godzimy na to. 
Proszę Państwa nas chroni konstytucja my się na to nie godzimy wszyscy względem prawa jesteśmy 
równi mamy do tego prawo domagać się tego co inni ludzie poza terenem puszczy. Nas nie interesuje 
puszcza Kampinoska ani zwierzęta nas to nie interesuje. Dlatego proszę Państwa my zrobimy wszystko 
aby gmina się zainteresowała tymi sprawami i żeby inwestować w tamte tereny chociażby drogi gminne. 
Małe środki pewnie szły na te tereny w związku z tym proszę Państwa jeżeli, nie chcę tu nikogo straszyć 
ani mówić co zrobimy ale jeżeli będzie tak dalej to my się zastanawiamy naprawdę proszę się Proszę się 
nad tym zastanawiamy się nad tym o złożenie do Komisarza o przeprowadzenie referendum na terenie 
tej gminy ale Zastanawiamy się nie chcemy tego robić mamy na to prawo proszę państwa nawet bez 
prawo że można rozwiązać gminę można złożyć taki wniosek o rozwiązanie gminy mamy na to takie 
prawo proszę państwa jest to troszeczkę trudniejsze jak to prawo odnośnie referendum wyborczego ale 
można to zrobić Dlatego proszę państwa bardzo prosimy aby państwa zastanowili się nad tą sytuacją u 
nas i bardzo prosimy o zajęcie się naszymi terenami bo ludzie stamtąd proszę Państwa nie chcą się 
wyprowadzać. Tam powstał konflikt jak widzę kogoś w zielonym mundurze to ja nie wiem co by mu 
zrobili. Dlatego proszę Państwa proszę aby to zostało te nasze postulaty zostały wysłuchane dlatego 
prosimy dziękuję.” 
 Radna Pani Edyta Bartkowska-„ Panie Jerzy ja chciałabym panu odpowiedź na jedno pytanie ja 
wysłałam pismo do wód polskich rozmawiałam z kierownikiem tam powiedział że dopiero będzie 
odpowiedź w marcu jakie będą środki przeznaczone na czyszczenie kanałów więc dadzą w razie czego 
odpowiedź jakie będą środki przeznaczone i będą z miłą chęcią chcieli zacząć  tam od naszych stron.” 
 Radna Pani Iwona Zagórska-„ A jeżeli chodzi o sprawy elektrowni zgłaszaliśmy to tutaj do 
urzędu Pani Basia Kicińska w swoim to znaczy w imieniu urzędu i naszym złożyła też pismo do 
elektrowni i też czekamy na odpowiedź jesteśmy też umówieni na 20 na najbliższą środę  z Panią 
Prawnik żeby jeszcze kolejny raz usiąść i zobaczyć co możemy zrobić zmiany może czy jakiegoś 
odwołania jeżeli chodzi o tą ustawę z 75 roku także my już w ubiegłym roku siedzieliśmy z prawnikiem 
nad tym debatowaliśmy i to nie jest takie łatwe żeby i czasami może zbyt pochopnie się ocenia tych 
radnych natomiast to już pozostawiam do myślenia.” 
 Radna Pani Małgorzata Pelczarska-„ Pytał Pan się o zarobki dochody radnych oświadczam Panu, 
że moje dochody  oświadczenia majątkowe znajdują się na stronie Urzędu Miasta i gminy Łomianki i 
moje dochody oświadczenie jest od 20 lat na stronie BIP gminy Leoncin.” 
 Pani Wójt- „Wszystkie finansowe są na stronie to nie jest tajemnica one są na stronach 
internetowych i na stronach BIP więc nie wiem czy jest sens. Natomiast jeżeli Pan wystąpi to oczywiście 
przekażemy Panu te informacje. Natomiast są one na stronie bip-u. 
 Radny Pan Bogdan Jaczyński-„A ja jeszcze  szanownemu Panu odpowiem odnośnie proszę Pana 
powiedział o naszej gminie. Wie Pan co, moja rodzina na terenie naszej gminy mieszka od setek lat nie 
proszę Pana, że przyszła 5 czy 20 lat temu i historyczna przynależność Górek to jest Kampinos jeżeli 
Pan wybaczy jeżeli mieszkańcy skorzystają przychodząc do Kampinosu.” 
 Radna Pani Małgorzata Pelczarska-„ Panie Przewodniczący niepotrzebne.” 
 Pan Bogdan Jaczyński jest Pan proszę Pana w ogromnym błędzie.” 
 Pani Małgorzata Pelczarska-„ Nie, to jest obrażanie innych.” 
 Pan Bogdan Jaczyński-„ Twierdzi Pan, że nic nie robimy dla tamtych terenów a choćby droga 
przez las to jest nic.” Dyskusja 
 Pan Arkadiusz Kiełbasiński-„ Zakończył dyskusje.” 



 Radny Pan Bogdan Mosakowski-„Może wrócimy do tematu dentysty bo są tutaj trzy szkoły 
 i słyszałem że Pan dentysta przyjmuje tylko prywatnie.” 
 Pan Arkadiusz Kiełbasiński-„Mieliśmy tutaj Pana Biernata przedstawił nam. Możemy go jeszcze 
raz zaprosić.” 
 Pan Bogdan Mosakowski-„Może wydzieliłby jakieś pomieszczenie i niech ktoś przyjdzie   
i obsługuje te dzieci. Nie wiem tylko czy jest taka możliwość.” 
 Pan Arkadiusz Kiełbasiński-„ Możemy zaprosić Pana Biernata jeżeli mamy na to ochotę.” 
 Radna Pani Małgorzata Pelczarska-„ Jeszcze jedno pytanie chodzi mi o drogę Górki- Kampinos 
pewno Państwo dużo część mieszkańców jeździ do Kampinosu chociażby na cmentarz lub w innych 
sprawach. Wójt zbudował tę piękną drogę Wilków-Górki jest to duży skrót do tych miejscowości. Dużo 
mieszkańców z Górek z Dąbrowy uczęszcza drogą w lesie ta droga dzisiaj jest rozjechana. Rozjechana 
jest między innymi przez to że ciężkie samochody podobno dowoziły tam ciężkie materiały budowlane 
jak był budowany chodnik w Górkach i była ta droga remontowana. W Dąbrowie ten 2 km odcinek. Na 
dzień dzisiejszy może by wyremontować bo ludzie nie mają jak dojechać do Kampinosu. Także kto się 
tym zajmie bo to trzeba zrobić na CITO.” 
 Pani Iwonka Zagórska- Pani Radna my to miesiąc temu byliśmy z koleżanką na wizycie u Pana 
wicestarosty ten problemy oczywiście przedstawiłyśmy drogi już wielokrotnie. Ale obiecał nam 
wicestarosta, że jeśli będą troszkę bardziej korzystniejsze warunki atmosferyczne to oni w pierwszym 
rzędzie pod równają lub ewentualnie gruz mają na tą drogę wywieś.” 
 Pan Wójt –„To jest odcinek drogi powiatowej w wielu przypadkach jak była jeszcze równana 
nasza droga to pan Antoni bez opłaty my nie mogliśmy zapłacić powiat oczywiście nie natomiast za 
darmo nasz SKR ją równo, kilkakrotnie. Nigdy nie zwrócono żadnych pieniędzy i nigdy nie została 
podpisana umowa chociaż była mowa, że kiedyś wam zapłacimy i też my w jakiś sposób o nią dbaliśmy 
kiedy była nieprzejezdna bo w tej chwili warunki atmosferyczne są takie że teraz jeszcze nie ma szans 
na równanie jej i tak jak tutaj Pan powiedział że może ma status drogi gminnej. Nie, ma drogi powiatowej 
ma taki status drogi powiatowej. To jest jedyny problem że nie biegnie w swoje granice to jest problem, 
który miał być regulowany już w  poprzedniej kadencji został wyregulowany na tyle na ile były mapy 
do celów projektowych. Teraz my odkryliśmy w zasobach geodezyjnych powiatu jest następny odcinek 
mapa do celów projektowych obejmujący całą starą Dąbrowę. Mam nadzieję, że na podstawie tychże 
map zostanie to przeniesione i na tym odcinku jest również problem który pojawiał się wielu lat 
niezgodności wynikającej w każdej sytuacji natomiast nie jest to droga gminna i ma status drogi 
powiatowej. W momentach były takie przypadki że powiat oddawał drogę którejś tam gminie ale 
oddawał z pieniędzmi jeżeli była droga w złym stanie to również przekazywał pieniądze czy w skali 
kilku lat umowy że powiat wpłacił pieniądze za to że gmina któraś przejęła drogę. Jeżeli byłaby taka 
wola to byśmy mogli się nad tym zastanawiać natomiast teraz ponieważ jest to droga łącząca jedną drogę 
Wojewódzką z drugą drogą Wojewódzką statut powinien być zawsze drogi powiatowej.  
 Radna Pani Edyta Bartkowska-„Dzisiaj z rana dzwoniłam właśnie  do powiatu w sprawie drogi 
przez las rozmawiałam z panem Kierzkowski i zapewnił mnie, że dzisiaj przyjedzie na komisję zobaczyć 
tą drogę ale twierdził, że jeszcze jest zamarznięty spód i nic nie da rady ale już od poniedziałku jak to 
rozmarznie  to zaczną interweniować upewnił mnie że podsypią. 
 Mieszkaniec Pan Jerzy Droziński -„Panie Przewodniczący ja tutaj usłyszałem, że Pan powiedział 
że my kogoś straszymy nie proszę Państwa my nikogo nie straszymy my mamy do tego prawo wy 
jesteście po to wybrani przez wyborców abyście te prawa ludzkie wykonywali te postulaty, które 
zgłaszamy mamy do tego prawo tutaj Pan mi zarzuci że ja mieszkam 20 czy 30 lat na tym terenie. Proszę 
Pana pan obraża tych mieszkańców którzy się sprowadzili czy mieszkają w Polsce bo się przenieśli na 
inne tereny po prostu tych mieszkańców tych obywateli obraża w tym momencie. Proszę Państwa. 
Dyskusja. Pan Przewodniczący zakończył dyskusję. 
Proszę pana proszę dać mi dokończyć ten pan że ja się tu sprowadziłem a przecież każdy gdzieś mieszka. 
 Pan Arkadiusz Kiełbasiński zakończył dyskusje. 
 Radna Pani Edyta Bartkowska- „Panie Jerzy chciałam jeszcze powiedzieć, że w tym tygodniu 
wybieramy się z Panią Iwonką do elektrowni i obiecujemy że Pana poinformujemy. 



 Radny Pan Marek Rzeźnik-„ Panie Wójcie w sprawach bieżących został tam na moim terenie na 
mojej wsi nieduży odcinek do gruzowania. Nie mogliśmy przeznaczyć kwoty, ponieważ w poprzednich 
latach była całość przeznaczona na mapę do celów projektowych. Mieszkańcy mają taką prośbę i jest 
tam taki problem że śmieciarka nie może dojechać. Tam został nie długi odcinek do gruzowanie to jest 
jedna z nie wielu dróg, które zostały nie za asfaltowane i następna droga to tam gdzie jeździ autobus to 
jest łącznik z wojewódzką a tak zwanym traktem ona jest tam bardzo popękana i my myśleliśmy o 
złożeniu jej do tych kryzysowych może by się coś udało a jak nie to trzeba coś myśleć w jakich środkach 
bo jest coraz gorszym stanie.” 
 Pan Wójt-„ To znaczy wiem o tym łączniku o drodze ja to widziałem ale myślę że to jest kwestia 
późniejsza. Natomiast w tym roku już rozmawiałem z tym co nam dostarcza gruz jest jakaś perspektywa 
zakupu tańszego niż było w tamtym roku i zobaczymy co się będzie działo Ja jeszcze wiem o kilku 
drogach które na przykład droga do państwa Brzezidzkich w Nowym Wilkowie zrobiona za darmo w 
ramach pozwolenia na wjazdy do KPN niestety wygląda fatalnie, ponieważ bardzo ładnie wyglądała w 
momencie kiedy była zrobiona teraz jest fatalnie. Mam nadzieję, że na bieżąco będziemy. Jeszcze jest 
droga w Gniewniewicach nie jest ona na terenie pana Panie Radny. Ale zrobił się tam uskok i to się 
zawala. 
 

 Do punktu 13 
Sprawy organizacyjne i bieżące. 
 

Pan Arkadiusz Kiełbasiński- Odczytał pismo ZPS.8021.1.2019(2) dotyczące wyznaczenia 
przedstawiciela do składu Rady Społecznej Nowodworskiego Centrum Medycznego w Nowym Dworze 
Mazowieckim w kolejnej kadencji. Poprosił o zgłaszanie kandydatów na w/w funkcję. Została zgłoszona 
Pani Radna Dorota Stępniewska.   

Głosowano 14 głosami ,, za”, przy braku głosów ,,przeciw” i 1 głosie ,,wstrzymującym się”. 
/głosowanie imienne w załączeniu/ 

 
Do składu Rady Społecznej Nowodworskiego Centrum Medycznego w Nowym Dworze Mazowieckim 
w kolejnej kadencji została wybrana  Dorota Mariola Stępniewska 
 

Do punktu 14 
 

W związku z wyczerpaniem przyjętego porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy Pan 
Arkadiusz Kiełbasiński podziękował za uczestnictwo i o godz. 1000 zamknął obrady VI-zwyczajnej sesji 
Rady Gminy Leoncin. 
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Aneta Czpioła                                                                              Arkadiusz Kiełbasiński  
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